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Sağlık için beslenmeye dikkat! 
Geçtiğimiz yıl Mediko Sosyal Sağlık 
Hizmetleri Hastanesi'ne başvuran 28 
bin öğrencinin hastalıklarının temelinde 
beslenme yetersizliği yatıyor. En fazla 
görülen üst solunum yolu hastalık
larının nedenini ise kalabalık ortamlar
da bulunmaktan kaynaklanıyor. 

Öğrencinin sağlığının kendileri için 
herşeyden önemli olduğunu söyleyen 
Mavi Hastane Başhekimi Dr. Hamdi 
Sarıkardeşoğlu, öğrenciye faydalı 
olabilmek ve onların rahatsızlıklarını 
gidermek için her türlü fedakarlıkta 
bulunduklarını söyledi. 

nadolu Üniversitesi 
Mediko Sosyal Sağ
lık Hizmetleri Has
tanesi' ne (Mavi 
Hastane) 28 bin öğ

rencinin çeşitli rahatsızlardan 
dolayı başvurduğu ve rahat
sızlıkların temel nedeninin 
dengesiz beslenmekten kay
naklandığı bildirildi. 

Gribe dikkat 
Mavi Hastane Başhekimi 

Dr. Hamdi Sarıkardeşoğlu, 
hastaneye en çok üst ve alt 
solunum yolu enfeksiyonları, 
üriner sistem hastalıkları (id
rar yolları) ve gastrointestinal 
hastalıklardan (mide-bağır
sak) dolayı başvuruların oldu-

ğunu belirtti. 
Üst solunum yolu hastalık

larında en çok gribal enfeksi
yonların görüldüğünü belirten 
Sarıkardeşoğlu, bunun nede
ninin kapalı ortamlarda, örne
ğin 300-400 kişilik sınıflarda 
v~ özellikle yurtlardaki kala
balık odalarda bulunmaktan 
kaynaklandığının görüldüğü
nü belirtti. 

Üriner sistem hastalıklarının 
kaynağında üşütme ve hijyene 
dikkat edilmemesinin olduğu
nu söyleyen Mavi Hastane 
Başhekimi Dr. Hamdi Sarıkar
deşoğlu, gastrointestinal has
talıkların nedeninin ise sağlık
sız ve yetersiz beslenme oldu
ğunu söyledi. 

ğrencilerin çeşitli ihtiyaçlarını karşılamak amacıyla ge
çen öğretim yılında çalışmalarına başlayan Genç Pazar, 
sürekli hizmet sunacağı bir mekana kavuştu. 

Genç Pazar'ın, 16 Kasım günü saat l 2'de Rektörlük altında, 
Akademik Kulüp karşısında tahsis edilen yeni yerinin açılışını 
Rektör Prof. Dr. Engin Ataç yaptı. Kullanılmış eşya toplama 
kampanyası başlatan Genç Pazar'ın, kampanya çerçevesinde 
topladığı çeşitli eşyalar bu yeni mekanda alıcıların beğenisine 
sunuldu. 

Genç Pazar mağazasınının açılışında bir konuşma yapan 
Rektör Ataç, "Genç Pazar, uzun çabalar sonucu bu işe gönül
den bağlı kişilerle çok özverili olarak gerçekleşti. Genç Pa
zar'dan elde edilen gelir, üniversitemizde yardıma ihtiyacı 
olan öğrenciler için kullanılacak" dedi. 

Yeni mağazasında kullanılmış her türlü ev ve giyim eşyası 
satan Genç Pazar'ın üyeleri, bu hizmetin uzun süreli olabilme
si için üniversitemiz çalışanlarının ve öğrencilerinin Genç Pa
zar'a sahip çıkmasını istediler. Evlerimizde kullanmadığımız, 
ancak yeniden kullanılabilecek her türlü ev ve giyim eşyalarını 
mağazaya getirerek değerlendirebileceğini belirten Genç 
Pazar çalışanları, bu çabaya üniversitemiz personelinin ve öğ
rencilerin destek vermelerini istediler. 

"Daha iyisi için 
çalışıyoruz" 

75 yatak kapasi-teli, 19 uz
man doktor, 1 O pratisyen he
kim, 4 diş hekimi, 3 eczacı, 
128 hemşire ve personelin ça-

, lıştığı ve 14 polikliniğe sahip 
hastanede öğrenciye en iyi 
hizmeti vermeye çalıştıklarını 
belirten Dr. Sarıkardeşoğlu, 
Ana. Ün.'nin sağlık hizmetle
rini daha iyi bir seviyeye ulaş
tırmak için öğrencilere, yaz 
aylarında ·da hizmet sunduk
larını, ayrıca öğrencilerin bu
lundukları yerde bir hasta-

. !andıklarında herhangi bir 
hastaneye muayene olmaları 
durumunda muayene ücret-

inin öğrencilere Anadolu 
Üniversitesi tarafından öden
diğini de belirtti. 

Hastalıklardan korunma 
Öğrenciler arasında en çok 

görü len hastalıklardan korun
mak için şunları öğütleyen 
Dr. Hamdi Sarıkardeşoğlu, 
"Hastalıklardan korunmak 
için; eylül aylarında grip aşısı 
olunması, beslenmeye dikkat 
edilmesi, aşırı sıcak ve soğuk 
havalarda kıyafetlere dikkat 
edilmesi, ıslak saçlarla dışarı 
çıkılmaması ve kaynağı bilin
meyen yiyeceklerin yenilme
mesi gerekiyor." dedi. 
Handan PARMAKSIZ 

9.s.i!i~:~::~VMAB:::::::::::::::::::::::::◄: 

AÖF, Asya Açık 
Üniversiteler Birliği 'nde 

Açıköğretim Fakültesi, Asya Ülkeleri Açık 
Üniversiteler Birliği'ne kabul edildi. 

A
nadolu Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Engin Ataç, Açı
köğretim Fakültesi Dekanı 

Prof. Dr. Ali tkrem Özkul ve Prof. 
Dr. Fevzi Sürmeli, 
2-6 Kasım tarihleri 
arasında Asya Ül
keleri Açık Üniver
siteler Birliği 98 Yılı 
Konferansı (AA-
OU'98)'na katıl-
mak ve Anadolu 
Üniversitesi Açı
köğretim Fakültesi 
olarak birliğe katıl
ma başvurusunda 
bulunma amacıyla 
Hong-Kong' a gitti. 

video konferans uygulamaları, 
açıköğretim için fizibilite analizi" 
konulu bir bildiri sundu. 

Asya Ülkeleri Açık Üniversite

Yapılan başvuru Açıköğretim Fakültesi 
olumlu sonuçlandı Dekanı Prof. Dr. 

ler Birliği Konfe
ransının bir oturu
munda da oturum 
başkanı ığı yapan 
Özkul, başta 
Hong-Kong Açık 
Üniversitesi Rektö
rü Prof. S. W. Tam 
ve Asya Ülkeleri 
Açık Üniversiteler 
Birliği Başkanı 
Prof. Abdül W. 
Khan olmak üzere, 
uzaktan eğitim uy
gulayan ülkelerden 
gelen yönetici öğ
retim üyeleri ve 
Dünya Bankası 

ve Anadolu Üniver- Ali Ekrem Özkul 
sitesi Açıköğretim 
Fakültesi Asya Ülkeleri Açık Üni
versiteler Birliği'ne katıldı. 

Hong-Kong'ta; uzaktan eğitim
öğretim elemanlarının meslek içi 
eğitimi konusunda bir works
hop'a ve iki günlük çalışma top
lantısına katılan Prof. Dr. Ali Ek
rem Özkul, "Uzaktan eğitimde 

yetkilileri ile görüşmeler yaptı. 
Açıköğretim Fakültesi Dekanı 

Prof. Dr. Ali Ekrem Özkul, Hong
Kong Açık Üniversitesi Rektörü 
Prof S. W. Tam'ı üniversitemize 
davet etti. Daveti kabul eden 
Prof. S. W. Tam, ilkbahar'da 
üniversitemizi ziyaret edecek. 

Mavi Hastane Başhekimi 
Dr. Hamdi Sarıkardeşoğlu 
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• • Öğrencilerin üniversitemizdeki spor etkinliklerinden ne oranda yararlandıklarını sorduk: 

Oğrenci ne diyor? 
Hasan Tiftik ların gözönüne alınıp, bu alana ilgisinin hentbol takımımızın gerek ligde gerek Gökhan Ulusoy 

çekilmesi mutlaka gerekli. Tanıtım faali- uluslararası nitelikteki başarıları takdir 
Siv. Hava. Yöne. 
Yük. Lis. Öğ. 

Spor kulüplerinin 
faaliyetleri ile ilgili 
duyuru ve tanıtım 
programlarının ye
terince bizlere ulaş
madığını düşünüyo
rum. Ayrıca yarar
lanmak istediğim 

halde, yüzme havuzunun, üniversite dışı
na da açılmasıyla, öğrencilere, yeterli 
düzeyde, hizmet veremediğini düşünüyo
rum . Yapılan aktivitelerin herkesi kapsa
masını ve bu konuda daha verimli çalış
malar yapılmasını diliyorum. 

~şegül Emir 
Sivil Havacılık Yö
netimi 

Yük Lis.Öğ. 
Spor kulüplerinin 

yeterli olmadığını 
düşünüyorum. Yani 
her isteyene hizmet 
verecek kapasitesi 
yok. Var olan faali
yetler ise yeterince 

duyurulmuyor. En azından biz duyamıyo
ruz. Sivil Havacılık Yüksek Okulunda 5 
yıl okudum ve bu süre içinde spor turnu
vaları dışında her hangi bir faaliyet duy
rulmadı. 

Hediye Değirmencioğlu 
Sosyal Bilgiler Öğ
retmenliği 

Basketbol faali
yetlere katılmak is
tedim. Fakat fakül- · 
temizdeki asılı olan 
ilan, 16 yaşındaki 
lise öğrencileri için
miş. Voleybolu 
araştırmadım, onun 

hakkında bir şey söyleyemeyeceğim. Ay
rıca tenis kulübünün çalışmaları yetersiz. 
Kulüp çalışmaları hakkında ilan göreme
dik. Badminton ççılışmaları hakkında bil
gimiz yok. Kılavuzdaki kulüp isimlerini 
görünce sevinmiştik, fakat yeterli bilgiyi 
hala alamadık 

Abidin Koçak 
i.i.B.F iktisat 4 

Bilinen anlamda 
spor faaliyetleriyle 
ilgilenme fırsatı bul
duğum söylenemez 
ama ortaokul yılla
rından buyana ilgi
lendiğim sportif ha
vacılık konusunda 
(paraşüt,planör ... ) 

üniversitemizde hiç bir faaliyete raslıya
madım (belki benim ilgisizliğimden takip
sizliğim dolayıdır). 

En önemlisi üniversitemizin THK İnönü 
Kampına çok yakın olması, bu avantajın 
yeterince değerlendirilemediği açık. Bun-

i 
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yetleri afiş çalışması, toplantılar, gösteriler edilebilecek boyuttadır. 
düzenleyerek sportif havacılık mutlaka Başarı gayretle; gayret, başarıya inançla 
üniversitemiz gençliğine sevdirilmeli. doğar. Biz iyi şeyleri hak eden, mücade
Sportif havacılık uluslarası olimpiyat ko- leyi seven bir kitleyiz. Herşeyin üstesin
mitesi tarafından, olimpiyatlara alınmasa den geleceğimize ve başarının bizimle 
da, insan beden ve ruh gelişiminde büyük olacağından en ufakbir şüphe duymadım. 
öneme sahip olan havacılık faaliyetleri Daima daha iyiye ulaşmak içinhep birlik
konusunda üniversite olarak daha etkin te hareket etmeliyiz. 
olunması gerektiğini düşünüyorum. Nazan Arslan 

Devrim Gün -------------
Sosyal Bilgiler Öğ

Sivil Havacılık Yö
netimi 

Yük.Lis.Öğ. 
Şu anda 4 + 1 yıl-

1 ık İngilizce olmak 
üzere 5 yıllık üni
versite eğitimi ta
mamlamış bulun
maktayım. Ancak 
bu 5 yıl zarfında, 

üniversitenin spor faaliyetlerinden yara
rlanma imkanım olmadı. Çünkü üniversi
tenin yeteri kadar sportif olanaklar sağla
dığını düşünmüyorum. Örneğin, kampus 
alanı içerisinde tenis kortu bulunmasına 
rağmen, bu alandan yararlanılamamakta
dır. Bir tenis kulubü açılabilir. Voleybol, 
hentbol, basketbol, atletizm gibi alanlar
ç!a kulüpler ve etkinlikler yapılabilir. 

M.Alptekin Hız 
Eğitim Fakültesi 
Güzel Sanatlar 
Eğitimi Bölümü 

Okulumuzun her 
sene spor müsaba
kaları düzenlediğini 
biliyoruz. Bunlar 
katılanlar ve okulu
muz adına yerinde 
etkinlikler. Bunun 

dışında öğrencilerin çok genel anlamda 
faydalanabileceği (yüzme, hariç) aktivite
ler, spor etkinlikleri yok ya da biz göremi
yoruz. Tenis kortundan yararlanmak ve 
çok çeşitli spor dallarında kısa veya uzun 
süreli eğitim almak isteyen yüzlerce insan 
var. Bütçeleri de spor uğruna sarsmaya
lım. "Sağlam kafa sağlam vücutta bulu
nur." Bunun için de öğrencilerin sporla 
yoğun olarak ilgilenmesi gerektiğini düşü
nüyorum. Özellikle atıcılık ve dağcılık 
olabilir. 

Gökhan Kaytan 
i.i.B.F. 

Spor faaliyetleri
mizin çok zengin 
olmasına rağmen, 
sporla bizzat ilgilen
mek yerine her tür 
sporun sempatik 
destekçisiyim. Ders 
programımın çok 
yoğun olması, beni 

spor faaliyetlerinden mahrum ediyor gibi 
görünse de ilgi ve alakamı hiçbir zaman 
kesmedim. 

Özellikle futbol takımımızın başarıları, 

retmen/iği 
Spor faaliyetleri 

ile ilgili duyuruların 
yeterli düzeyde ol
madığına ve bu ne
denle birçok öğren
cinin de istediği 
halde bu etkinlikle

•d:.:.:ıCIIDlıııı!!~-1_::.r.ı re katılamadığına 
inanıyoruz. Örneğin ben, basketbol faali
yetine katılmak istiyorum, fakat bu konu
da hiçbir duyuru ile karşılaşmadım. Bas
ketbolda iyi bir oyuncu olmama rağmen, 
üniversitedeki sportif etkinlikler duyurul
madığı için bunlara katılamadım. 

Sami Kasımoğlu 
Eğitim Fakültesi Sı
nıf Öğretmenliği 

Üniversitem izde 
spor tesislerimiz ek
siksiz gibi görünü
yor. 

Ancak önemli 
olan ne derece bu 
tesislerden yararla
nabildiğimiz. Öyle 

sanıyorum ki yararlanmak isteyen çok sa
yıda arkadaşımız vardır. Mesela benim 
gibi düşünen arkadaşlarla bazen konuştu
ğumuzda hepimizin odaklaştığı nokta; sa
dece ilgi duyduğu dalda kendini geliştire
bilecek kurumların teşviklendirici faali
yetlerinin olmamasıdır. 

Bu yapıldığı halde her arkadaşımız ilgi 
duyduğu dalda hiçbir eksiğ i kalmaz diye 
düşünüyorum. 

Kemal İlkay Coşkun 
İ.B.F. Basım ve Ya
yımcılık 4 

Üniversitemizin 
spora yeteri i dü
zeyde önem ver
mediğini görüyo
rum. Yaklaşık 20 
bin dolayında öğ
rencisi olan üni
versitemizde, spo

ra ağırlık verilmesi gerektiğini düşünü
yorum. Şehir merkezine baktığınızda 
birçok öğrencinin zamanını kafelerde 
geçirdiğini görüyorum. Zaten Eskişehir'
deki sosyal yaşamın yetersizliği öğrenci
ye olanaklar sunamıyor. Spor, sağlıktır. 
Spora ve spor meraklılarına fırsatlar su
nulmalı ve spor yeterince ciddiye 
alınmalıdır. Yunus Emre kampusü'ne bir 
halı saha yapılmalı diye düşünüyorum. 

Mimarlık Bölümü 
Üniversitemizin 

spor aktivitelerin
den ve olanakların
dan yeterince fay
dalanamıyorum. 
Öncelikle ne gibi 
olanaklar var bile
miyorum. Ben özel
likle tenis kortları

nın herkese açık olmasını ve bu yönde 
ücretsiz kurslar verilmesini istiyorum. 

Serkan Sırma 

dalanamıyoruz. 

C.S.F Heykel 3 
Eskişehir! Anado

lu Üniversitesi'nde 
var olan spor aktivi
teleriyle ilgilenen 
her insanın yarar
lanmasını istiyo
rum. Varolan spor 
tesislerinden istedi
ğimiz biçimde fay-

Spor tesislerinin kullanımının öğrenciye 
yönelik olarak yaygınlaştırılma ını istiyo
rum. 

Mimarlık 4 
Üniversitenin 

sportif etkinlikle
rinden yeterli oran
da faydalanamıyo
rµz. 

Okulumuzda 
spor aktivitesi ola
rak yapabileceği

~------ miz, futbol, yüzme, 
tenisle sınırlıdır. Bu aktiviteleri de sınırlı 
bir şeki lde kullanma şansımız var. Ör
neğin yüzme havuzundan faydalanabi
len ya da tenis oynayabilen kaç kişi var
dır ki? Kanımca, spor etkinliklerine ye
terli oranda katılamama sorununa çö
züm olarak yeni spor alanları yapılmalı 
ve bunların kullanılabilme kapasitesi 
arttırılmalı, spor etkinliklerinin tanıtımı 
yapılmalı insanlar bunlara katılmaya 
teşvik edilmelidir. 

Mustafa Toksöz 
İİBF 

Spor faaliyetle
rinden yararlan
mamız mümkün 
olmuyor. Spor sa
lonunun kullanıl
masına izin veril
miyor. Biz bu ola
nakların kullanıma 
açılmasını istiyo

ruz. Öğrencilerin spor faaliyetleri hak
kında bilgisi olduğunu sanmıyorum. 
Sporla ilgili alanların kullanıma açılma
sı ve fakülte panolarında öğrencilere 
duyurulması gerekli. Spor faaliyet alan
larının kullanımının ise sınırlı olduğunu 
düşünüyorum. 

Sahibı 
Yrd. Doç. Qr. Halil 
lbrahim GURCAN 

Anadolu Ünıver,ıte ı Wcb Otsct 8a51mevi Tcsisleri"nde 

Prof. Dr. Engin ATAÇ : Uzm. Ufuk TÔZELİK 
Arş. Gör. Deniz KILIÇ 
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TÜBİTAK'tan Mandal'a ödül 
A

nadolu Üniversitesi Seramik 
Mühendisliği'nden Doç. Dr. 
Hasan Mandal Türkiye Bilimsel 

Teknik Araştırma Kurumu (TÜBİTAK) 
tarafından verilen Teşvik ödülünü 2 
Kasım 1998 günü Çankaya Köş
kü'nde Cumhurbaşkanı Süleyman 
Demirel'den aldı. 

Türkiye Cumhuriyeti uyruklu bilim 
adamlarının müspet bilimlerin temel 
uygulamalı alanlardaki seçkin araş
tırma, çalışma ve hizmetlerini onaya
rak kamuoyuna duyurmak ve bir teş
vik unsuru olmak üzere TÜBİTAK ta
rafından verilen teşvik ödülüne, bu 
sene Anadolu Üniversitesi Senatosu, 
Seramik Mühendisliği Bölümü'nden 

Doç Dr. Hasan Mandal'ı aday gös
terdi. Mandal, "Sialon Seramiklerin
de Işıl İşlemlerle Tersinir Nitelikte 
Faz Dönüşümleri" konusundaki 
uluslararası düzeydeki çalışmaları 
nedeniyle TÜBİTAK Teşvik ödülünü 
kazanarak Çankaya Köşkü'nde 2 Ka
sım'da düzenlenen törenle ödülünü 
Cumhurbaşkanı Demirel'den aldı. 

Doç. Dr. Hasan Mandal, bu ödü
lün her sene beş kişiye ve 40 yaşını 
aşmamış genç bilim adamlarına ve
rildiğini belirterek, Anadolu Üniver
sitesi bünyesinde bu alanda ödül 
alan ikinci kişi olduğunu söyledi. 
Sinem CAN 

M.~~fa.f~:t◊.~s.§t::::::::::::::::::::::::::::::::◄: 

Doç. Dr. 
Hasan 
Mandal, 
TÜBİTAK 
tarafından 
verilen 

~jJttno 
Cumhur
başkanı 
Süleyman 
Demi
rel'den 
aldı. 

Kimyasal yollarla temiz enerji 

AÖF Binası hazır 
ANADOLU Üniversitesi'nin Yunusemre Kampusü içindeki in

şaatı tamamlanan Açıköğretim Fakültesi Yönetim Bloğu bu 
ay içerisinde hizmete açılacak. 
Anadolu Üniversitesi'nin uzaktan eğitim veren İktisat, İşlet
me ve Açıköğretim Fakültelerini tek merkezde toplayacak 
olan 1 O katlı Açıköğretim Binası'nın biran önce tamamlanıp 
hizmete açılması için gece yarılarına kadar çalışmalar sürü
yor. 
Anadolu Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Engin Ataç, binanın 
13 bin 350 metrekare kapalı alana sahip olduğunu ve bina
nın bu ay içerisinde bitirilmesi için yoğun çalışmaların de
vam ettiğini bildirdi. 
Binada, AÖF öğrencilerinin derslikleri ve idari kadro odala
rının yanı sıra AÖF televizyon yayınlarının da yapılacağını 
söyleyen Ataç, 1998 Aralık ayı içerisinde teknik branşlar 
dışında diğer birimlerin yeni binaya taşınacağını belirtti. 

İİBF Yıl-Kom çalışmalarına başladı 
► İİBF Yıllık Komitesi yıl boyu yapacağı etkin

liklerine, vize öncesi moral partisi ile başladı. 

İİBF YIL-KOM vizeler öncesi fakülte öğrencilerine moral vermek 
amacıyla 13 Kasım Cuma günü Anadolu Üniversitesi yemekhane
sinde bir parti verdi. Yıl-Kom' un 98 etkinliklerinden ilki olan par
tide öğrenciler çılgınca eğlendiler. 400 kişinin katıldığı partiye da
ha çok 2. ve 3. sınıf öğrencileri ilgi gösterdi. Partiye katılımı arttır
mak amacıyla çeşitli satışlar yapıldı. Genelde Türk pop müziği ça
lınan partide, hediye çekilişi sonunda çok sayıda öğrenciye hedi
ye dağıtıldı. Yıl-Kom üyelerinden Dilşad Özbulak, katılımın bek
lenen düzeyde gerçekleştiğini ve amaca ulaşıldığını söyledi. Yıl
Kom partide bilet satışından elde ettiği geliri bundan sonraki etkin
liklerinde kullanacak. Yıl-Kom Aralık ayı sonlarında bir parti daha 
düzenleyecek. 

► Çevre dostu arıtma, enerji türleri ile 
elektrokimyasal tekniklerle arıtma ve enerji 
üretimi gelecekte daha da önem kazanacak. 

Elektrokimyasal tekniklerle su 
arıtma ve güneş enerjisinden 
enerji üretimi, çevre dostu 

arıtma ve enerji türleri konusu ile 
bunlara verilen önemin gelecek
te daha da artacağı, Mühendis
lik-Mimarlık Fakültesi tarafından 
düzenlenen bir konferansta ele 
alındı. 

Prof. Dr. Ülker Öğütveren ve 
Prof. Dr. Henry Bergman'la yap
tığı anlaşma ile başlayan ortak 
proje çerçevesinde yapılan çalış
ma sonucu, çevreyle dost arıtma 
teknikleri ve enerji türleri konu
şuldu. 

Elektrokimyasal teknikler kul
lanılarak atık su arıtımı, elektro
dezenfeksiyon yöntemiyle su de-

zenfeksiyonu ve elektrokimyasal 
tekniklerle güneş enerjisinden 
enerji üretimi hakkında bilgi ve-
rildi. . 

Prof. Dr. Ülker Öğütveren, 
elektrokimyasal çalışmalarla 
çevreyi kirletmeden enerji üreti
minin kolay ve ucuz yoldan sağ
lanabileceğini belirterek, su ve 
atık su arıtımında da elektrokim
yasal tekniklerle daha yaşanabilir 
bir çevre yaratılabileceğini anlat
tı. Prof. Henry Bergman ise, Tür
kiye' de ve Almanya'da yapılan 
çevre dostu çalışmalarla, elekt
rokimyasal teknikler konusunda 
bilgi vererek bu yönde büyük 
gelişmeler sağlandığını belirtti. 

.lj~.1.\! .. ~:.J-'.'.t1.8.~~Q~.~Y. ............ ~ 

Arkeoloji tarbşıldı 
Nkeolojik çalışmalar, 

debiyat Fakültesi Arke
loj i Bölümü öğretim 

elemanlarının katıldığı bir pa
nelde tartışıldı. 

ASTAM Kulübü'nün düzen
lediği panele konuşmacı ola
rak Arkeoloji Bölümü öğretim 
elemanları katıldı 

Yrd.Doç.Dr. Taciser Sivas, 
arkeolojinin, geçmişi bilmek 
olduğunu, bu çalışmaların 
bizden önceki insanları tanı
mak, anlamak, yaşamlarını 
nasıl düzenlediklerini bilmek 
için yapıldığını söyledi. 

0kt. R. Eser Kortanoğlu pa
nelde, bir sosyal bilim olarak 
arkeoloji ve arkeologun bakış 
açısını dile getirdi. 

Arkeolojik eserleri koruma 
teknikleri konusunda, Öğr. 
Gör. Onur Özbek kazılarda 
köylülere, bir öğrenci gibi her
şeyi anlatmak gerektiğini, yü
zey araştırmalarda ise bilgili 
olmayan insanların buluntula
rı yoketmemeleri için arke
olog olduklarını bazen sakla
dıklarını belirtti. 
Öğr. Gör. Nurullah Aydın 

arkeoloji müze ilişkisini ve ar
keologların ihtiyaç duyulduğu 
çeşitli kurum ve kuruluşların 
(belediyeler, Karayolları, Or
man Dairesi gibi) olduğunu 
anlattı. 
Dr.Ayşe Çalık uluslararnsı 

platformda Türk arkeolojisinin 
konumundan bahsetti. 

Herkes turizmin 
içinde 
TURİZMİN, Türkiye'deki dış ti

caret açığının yüzde 40'ını ka
pattığı bildirildi. 
Turizm ve Otel İşletmeciliği 
Yüksekokulu'nda 16 Kasım'da 
düzenlenen "Turizmde güncel 
konular" konferansında konu
şan Boğaziçi Üniversite
si'nden Yrd.Doç.Dr. İrfan Arı
kan, dünyada her yıl milyon
larca insan hem ekonomik 
hem de sosyo-ekonomik açı
dan faydasını gördüğümüz tu
rizm olayına karışmaktadır. 
Her yıl 500 milyar dolar bu 
sektöre akmaktadır" dedi. 
Akdeniz ülkelerinin, dünya tu
rizmindeki payının yüzde 30 
olduğunu söyleyen Arıkan, 
"Her yıl Fransa, Amerika ve İs
panya'nın turizm sektöründe 
ilk üç sırayı paylaşmaktadır. 
Türkiye'nin bu sıralamadaki 
yeri ise ilk 20'lerdedir" şeklin
de konuştu. 

Etkili iletişim 
tartışıldı 
ANKARA Üniversitesi Eğitim Bi

limleri Fakültesi'nden Prof. 
Dr. İpek Gürkaynak, 12 Kasım 
günü Kongre Merkezi'nde 
"Toplumsal Algı ve Etkili İleti
şim" konulu bir konferans ver
di. 
Konferansta kişilerarası ilişki 
düzeyinde algının (toplumsal 
algı) ne anlama geldiğine de
ğinen Gürkaynak; algıdan yo
la çıkarak bireylerin birbirleri
ni duyularıyla algıladıkların 
söyledi. Gürkaynak, bu 
algıdan sonra düşüncelerinde 
algıladıklarını; bunun sonu
cunda ortaya çıkan davranışın 
arkasında olabilecek duygular 
için ise olası senaryolar geliş
tirdiklerini söyledi. Prof. Dr. 
Gürkaynak konuşmasında, et
kili iletişimin her birey tarafın
dan sağlanabileceğini ve bu
nun öğrenilebilecek bir beceri 
olduğunu önemle vurguladı. 

Radyo A 
programcı arıyor 
Söyleyecek sözü olan, kendi 
programını yapıp sunabile
cek radyo severleri aramıza 
bekliyoruz. 
RadyoA 
İletişim Bilimleri Fakültesi 
zemin kat Tel:2690-2699 

ÖĞRETl5}ü~x~ :e~ekhanesi 
26 - 27 Kasım tarihleri arasın
da tadilat nedeniyle hizmete 
kapalı olacaktır. Öğretim ele
manları yemeklerini bugün
lerde memur yemekhanesin
de yiyeceklerdir. 
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Gürültü sağırlık yapıyor 
► Fabrikalar, yoğun trafik, hava alanları, yerleşim 

yerlerinin üzerinden geçen uçaklar, walkmenler 
gibi birçok etmen işitme yitimine neden oluyor. 

► Çağımızda gelişen teknoloji ile birlikte günlük yaşamdaki 
gürültü kirliliği, insan sağlığını tehdit ediyor. 60 db'in 
üzerindeki gürültüler işitme kaybına yolaçıyor! 

Sağırlık yalnız yaşlılığı bağlı 
bir hastalık değil. Aynı zaman
da gürültü de sağırlık yapıyor. 
Bilım, günümüzde, gürültüye 
hağlı sağırlıkları önlerken, te
davi edebiliyor. 

Dünya'da yaklaşık 500 
milyon insan işitme engelli. 
İlk sırada ise gürültünün 
yoğun olduğu meslek
lerden kaynaklanan 
sağırlıkla r başta geli 
yor. Tıp bilimi her 
işitme yitimine 
yardımcı ola
mıyor. Bazı 

bilim adamları 
ıse, sağırlığın 
ılaçla tedavisi 
üzerinde daha 
fazla araştır
ma gerektiği 
kanısındalar. 

İlaçla tedavi 
Gürültüden Korunma Hare

keti (Action PAN), Avrupa Ko
misyonu ve Novartis ilaç labo
ratuvarları , bilim adamları için 
Londra'da bir toplantı düzenle
dı. Düzenlenen toplantıda varı
lan karar şu oldu: "Bundan 
sonra çalışmalar işitme 
yitimlerinde ilaçla 
tedavi yönte-
mine 

yö
nelmeli

dir." Buna göre 
şitmenin en önemli or-

ganı olan içkulak salyangozu
na gelen kanın azalmasına 
bağlı ani işitme yitimleri, ilaçla 
tedavi yoluyla iyleştirilebile
cek. İşitme sorunu, içkulağa 
gelen kanın azalması, damar tı
kanmaları ve daralmalarına ya 
da ses şoklarına (örneğin patla
malara) maruz kalmakla ortaya 
çıkıyor. Kulak çınlamalarının 
ve yaşlılığa bağlı işitme yitim
lerinin ilaçla iyileştirilmesi için 
bir umut doğdu. 

Montpellier'deki Sanit-Char
les Hastanesi'nde INSERM'in 
(Devlet Tıbbi Araştırma ve Sağ
lık Enstitüsü) işitme nörobiyo
loji ünitesinden Prof. Remy Pu

jol şöyle demekte: 
" Hayvan deneyleri 
sayesinde içkulak
taki bazı hastalık-

lar önlenebili
yor ve tedavi 
edilebil iyor. 
Fakat önle-

yici yöntemler, 
gerçekleşme

yecek bir 
hayal 
olarak 
kalmakta; 
çünkü 
onları 
hastalara 

zorla kabul 
ettiremeyiz. 

Ancak tedavi 
mümkündür." 

Gürültüye karşı olan 
miğferler, çevredeki 
gürültülerin 
önlen-

me
si ve birey

lerin gürültü konu-
sunda eğitilmesi uzun süre

li önlemlerden ... Fakat ilk yapı
lacak iş, her günü gürültü yü
zünden bir işkence halini alan 
insanlara yardım edebilmek. 

Modern toplumlarda gürültü 
büyük bir sorun halini aldı. 
Fransa'da yapılan bir araştır
maya göre, ailelerin %43' ü 
çevrelerindeki gürültüden ra
hatsız oluyor. Gürültü düzeyi 
60 db (desibel) düzeyini aşar 
aşmaz içkulağı tahrip etmeye 
başlar. Fransa Çalışma Bakanlı
ğı'na göre, 2 milyon işçi her
gün 85 db üzerinde gürültüye 
maruz kalıyor. 

Walkmenler kulak 
celladı! 

Gürültü oluşturucu
ların en başında trafik 
geliyor. Fransa'da İle
de-France Şehircilik 
Bölge Düzenleme Ens
titüsü'ne (IAURIF) gö
re, bölgedeki yolların 
% 89'unda gürültü 
düzeyi 60 db'in üze
rinde. Daha sonra de
miryolları , havaalanları, fab
rikalar, .tersaneler, ticari kuru
luşlar, inşaat şantiyeleri vb. 
gelmekte. Atış sporları, meka
nik sporlar, sesli oyuncaklar, 
havai fişekler de yoğun gürül
tüye neden oluyor. Bu arada 
eğlence yerleri de gi-
derek gürültü-
lü olmaya 
baş-

!a
dı. 

Tabii 
walkmenle

ri de unutma
mak gerek. Özellik

le gençlerin yoğun ola-
rak rağbet ettikleri walk

men'lerde oluşturduğu gürültü 
açısından olumsuz etkide bulu
nuyor. 

İşitme yitimi nasıl başlar? 
İçkulağa gürültü saldırıları 

sonucu kulaklarda tıslama du
yulur ve işitme yitimi başlar. 
Aşırı gürültü nedeniyle içkulak 
za.manından önce yaşlanır ve 
sağırlık başlar. Ortakulak, ağrı 
kesici ve iltihap giderici ilaçlar
la, kulak zarı ve kulak kemikle
ri protezle tedavi edilebilir. 

lçkulakta olan sağırlığın ise 
henüz ender olarak uygulanan 
içkulak-koklea protezleri dışın
da tedavisi bulunmuyor. İşitme 
cihazları yalnızca gelen sesleri 
kuvvetlendiriyor; içkulağın kir
pikli hücrelerindeki ve sinir lif-

lerindeki patolo-

jik değişmeleri gi-
derilemi
yor. İç
kulak 
salyan
gozunun 

(koklea) 
ortasında 
bulunan 

bu yapılar, 
gürültünün etki

si ile önce biçim de
ğiştiriyor ve sonra 

da patlıyor. O za-
man artık ses titre

şimlerini elektrik sinyallerine 
çevirip beyne yollayamadığın
dan sağırlık başlıyor. 

İçkulak araştırmaları 

İçkulak salyangozu
nun çalışması, uzun 

süre araştırmacılar için 
tam cevaplanamayan bir 

soru olarak kaldı. Fakat son 
yıllarda içkulağın normal ve 

anormal çalışması konusunda 
çok yeni bilgiler elde edildi. 
Seslere duyarlıkta içkulaktaki 
kirpikli hücrelerin temel rol oy
nadığı anlaşıldı. Sayıları az (her 
kulakta 15 bin kadar) olan bu 
hücreler, çabucak zedelenebi
len ve yerine yenisi konulama
yan hazinelerden ... Yaşlanma 
veya gürültü sonucu buhücre
lerin yitimi, temasta oldukları 
işitme siniri liflerinin dejenere 
olmasına neden oluyor. 

İçkulağa bir gürültü 
gelince, içkulak sinir 
kavşaklarında (sinaps) 
birçok madde salgıla
nıyor. Bunlar kirpikli 
hücreleri ve sinir lifleri
ni gürültüden koruma
ya yönelik olan mad
deler. Bu yöndeki 
araştırmalarla içkulak 
tipi sağırlıklarda yeni 
umutlar doğdu. 

Tedavide 
~ezyum 

İsrail'deki Schneider 
Çocuk Hastalıkları Merke
zi'nden Dr. Joseph Attias, as
kerler üzerinde yaptığı gözlem
lerde içkulakta magnezyumun 
önemini ortaya koydu. Silahla
rın patlamasından sonra asker
lerin hepsinde geçici işitme yi-

timi oluyordu. Magnez
yumla teda-

vi edilen askerlerde, tedavi 
edilmeyenlere göre, işitme 
daha çabuk normale döndü. 

Montpellier'de Dr. Jean-Luc 
Puel ve Remy Pujol ekibi, 
içkulaktaki glutamat artışını 
(dolayısıyla sinir tahribini) 
önleyici maddelerin küçük 
dozlarda enjekte edilmesini ya 
da yine enjeksiyon yo luyla si
napsların yenilenmesini ve 
desteklenmesini sağlayıcı do
pamin benzeri maddelerin ve
rilmesini tavsiye ediyor. 

Bu çalışmalar sayesinde si
nirlerinin tahrip olmas ı nı ön
leyici stratejiler geliştirildi. 

İçkulak salyangozuna bazı 
maddelerin doğrudan enjekte 
edilmesi üzerindeki çalışmalar 
da henüz devam etmekte. Seçi
len moleküllerin etkisi ve uzun 
vadede toksik etkileri incele
niyor. 

Ne yazık ki Dr. Puel ve Prof. 
Pujol, 5 yıldır işitme kaybının 
tedavisine yönelik olarak 
geliştirdikleri buluşlarını ilaç 
firmalarına kabul ettiremediler. 
Bununla birlikte ABD'de ise 
işitme kaybını önleyecek ve 
içkulağa enjekte edilecek bir 
maddenin patenti alındı. 

İlaç firmaları yatırım yapmayı 
kabul ederlerse, gürültüye bağ
lı içkulak hastalıklarının tedavi-

sine yaraya-~ 
cak ilaç-

• 
1 

' 
!arın satışına hemen baş
lanabilecek. (Bilim Teknik 
özetlenmiştir, Kasım 1998) 

Osman Nuri DUMAN 
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The Poozies konser verdi 
► The British Council'in organizasyonu ile Türkiye'de bir 

dizi konser verecek olan İngiliz The Poozies grubu 19 
Kasım'da Anadolu Üniversitesinde bir konser verdi. 

I• ngiliz The Poozies topluluğu 19 Ka
sım'da üniversitemize gelerek sine
ma ve gösteri merkezinde muhte

şem bir konser verdi. 
Başta İstanbul, İzmir ve Ankara ol

mak üzere dokuz büyük ilimizde bir 
dizi konser verecek olan topluluk, izle
yiciler ile British Council'ın organizas
yonu ile buluştu. 

Karen Tweed, Kate Rusby, Mary 
MacMaster ve Eilidh Shaw isimli dört 
genç ve yetenekli kadından oluşan The 
Poozies topluluğu İngiliz adalarının 
geleneksel müziği ile halk şarkılarına 

dayanan bir temel üzerine rock ve blu
es unsurlarının eklenmesi ile oluşan ve 
her türlü sınırı aşan kendine özgü bir 
müzik yapıyor. 

British Counsil organize ettiği etkin
likler il~ İngiltereyi Türkiye'ye taşıya
rak her çeşit sanat faaliyetinin izlenme
si için bir zemin hazırlayor. Bu çerçe
vede yapılan etkinliklerin Eskişehir'de 
de gerçekleşmesinin en büyük nedeni 
olarak üniversite gençliğinin yoğun il
gisi gösteriliyor. Organizasyona Ana
dolu Üniversitesi ve birçok kuruluş da 
destek veriyor. 

Sanat için temel eğitime devam 
► Geçen öğretim yılında orta devresine . öğrenci alımı yapılamayan Anadolu Üniversitesi Devlet 

Konservatuarı'na,. Milli Eğitim Bakanlığı'na yapılan başvuruyla, İlköğretim Okulu Özel 
Yönetmeliğine göre 1998-1999 öğretim yılından başlamak üzere öğrenci alımı yapıldı. 

nadolu Üniversites_i Devlet 
Konservatuarı Müzık ve Ba
e İlköğretim Okulu öğreti-

retime devam eden ve MEB ilköğ
retim okulu haftalık ders prgramı
nı aynen uygulanan okulda, haf
tada iki saat çalgı ve sekiz saatlik 
solfej-müzik teorisi dersleri de 
meslek dersi öğretim elemanları 
tarafından veriliyor. 

me başladı. Geçen öğretim yılın
da, sekiz yıllık kesintisiz temel 
eğitim nedeniyle orta devresine 
öğrenci alımı yapılamayan Devlet 
Konservatuarı, bı,ı konuyla ilgili 
olarak Milli Eğitim Bakanlığı 
(MEB) nezdinde girişimlerde bu
lundu. Milli Eğitim Bakanlığı Ta
lim ve Terbiye Kurulu Başkanlı
ğınca 1739 sayılı Milli Eğitim Te
mel Kanunu'nun 33. maddesin
den ve 4306 sayılı yasanın getir
diği zorunlu kesintisiz ilköğretim 
uygulamasından hareketle Kon
servatuar İlköğretim Okulu Özel 
Yönetmeliğine göre Ana. Ü. Dev
let Konservatuarı'na öğrenci alı
mına başlandı. 

1998-1999 öğretim yılı için al
tıncı sınıflarda 15 öğrenci ile öğ-

Ana. Ü. Devlet Konservatuarı 
Eğitim-Öğretim Koordinatörü 
Öğr. Gr. Hüseyin Erdoğan, müzik 
eğitiminde en yararlı yaş süreci
nin bu uygulamayla ortadan kalk
masının önüne geçildiğini belirtti. 
Ayrıca bu konuyla ilgili olarak 
Devlet Konservatuvarı Müdürü 
Prof. Dr. Bahadır Gülmez, Müzik 
ve Bale İlköğrevtim Okulu'nun 
açılmasıyla konservatuvar eğiti
minin kökleşeceğini, bu eğitimle 
geleceğe yönelik süreklilik sağla
nacağını belirterek Devlet Kon
servatuvarının yeni bir misyon da
ha yüklendiğini vurguladı. 

Bu öğretim yılı içerisinde_ 15 öğrenci ile öğretime 
başlayan Konservatuvar ilköğretim Okulu sanatın 

temellerini atmaya cfevam ediyor. 

Genç fotoğrafçıdan i Ik sergi 
ANADOLU Üniversitesi İletişim Bilimleri Fakültesi 
Basım ve Yayımcılık Bölümü 2. sınıf öğrencisi 
Orhan Dede'nin "Batı Trakya'da Yaşam" konulu 
fotoğraf c,ergisi Büyükşehir Belediyesi faşbaşı 
Sergi Salonu'nda 13 Ka.;ın1 1998 Cuma günü 
açıldı. Eskişehir Batı Trdkya Türkleri Dayanışma 
Derneğı'nin katkıları ile duzenlenen fotoğraf ser
gisinde, Batı Trakya'da yaşayan Turkler'in 
yaşamından kesitler sunuluyor. 

Os~an Nuri DU~N ~ 

GSF Ankara Sergisi 
ANADOLU Üniversitesi Güzel 

Sanatlar Fakültesi öğretim ele
manlarının katıldığı 4-15 Ka
sım tarihleri arasında Ankara 
Devlet Güzel Sanatlar Resim 
Galerisi'nde resim, heykel, se
ramik sergisi düzenlendi. 
Sergiye seramik eserleri ile ka
tılan Yrd. Doç. Soner Genç, 
sergide yer alan seramiklerde 
duvar tabaklarına yönelik ola
rak çalıştığını belirterek bu 
eserlerde stanware çamuru 
kullanıldığını söyledi. Genç, 
seramiklerin bin 200 derece
de kristal sır kullanılarak pişi
rildiğini, puar ve plaka tekniği 
ile taş dokusu ve d niz altı ya
şamı konu ettiğini ifade etti. 
Soner Genç, seramik sırlama 
tekniklerine ilişkin çalışma ve 
araştırmaların Güzel Sanatlar 
Fakültesi'nde 1991 yılından 
buyana devam ettiğini söz
lerine ekledi. 

Yrd. Doç. Soner 
Genç ve 

Yrd.Doç.Zeliha 
Akçaoğlu'nun sergide 

yeralan iki eseri 

Numan 
Arslan'dan 
sergı 

ANADOLU Üniversitesi Eğitim 
Fakültesi Güzel Sanatlar Bölü
mü öğretim üyesi Yrd.Doç. 
Numan Arslan'ın kişisel sergi
si 23 Ekim'de Ankara'da açıl
dı. Sanatçının 44 eserinin bu
lunduğu sergi, Akpınar sanat 
galerisinde 30 Kasım tarihine 
kadar sanatseverlerin beğeni
sine sunulacak. 
Yapıtlarında genel olarak do
ğa konusunu işleyen sanatçı
nın taplolan, doğaya dönük 
ancak doğada benzeri bulun
mayan görüntüleri sergiliyor 
zira doğa sanatçının tablola
rında resimsel bir prototip ola
rak ele alınmakta ve her re
simde bu prototipin sınırları 
ve çözümü saptanmış değiş
kenleri üzerinde durmaktadır. 

Sinemalardan 
SiNEMA ANADOLU 

En İyi Arkadaşım Evleniyor, 
"My Best Friend Wedding" 
Julia Roberts, Cameron Diaz, 
Ruphert Everett Yön.: P.J. Ho
gan Cumartesi 14:15 
Geçen kışınen fazla izlenen 
filmlerinden biri olan bu ro
mantik komedi kaçıranlar için 
okul sinemasında. 

KILIÇOĞLU SINEMASI 
Salon 1: Ne Yaptığımı Biliyo

rum, "I know What You Did 
LastSummer" 
Jennifer Love Hewitt, Sarah 
Michelle Gellar Yön.: Jim Gil
lespie 14:30, 16:45, 19:00, 
21 :15, C.tesi-P.tesi: 12:00. 
Bir seri katil-kurban kovala
macası; korkmayı sevenler 
için. 

Salon 2: Kirli Yarış, "Primary 
Colours" 
John Trovolta, Emma Thomp
son Yön.: Mike Nichols 
14:30, 18:00, 21:15 C.tesi
P.tesi: 12:00 
Amerika'daki başkanlık se
çimlerine dair bir kara kome
di 

ARI SINEMASI 
Yeşil Arı: Tehlikeli Tür-2, "Spe

cies 2" 
Michael Madson, Natasha 
Henstridge Yön.: Peter Me
dak. 14:30, 16:45, 19:00, 
21 :15, C.tesi-P.tesi: 12:00. Bi
lim Kurgu sevenler için bir 
devam filmi 

Mavi Arı: The Truman Show, 
)im Carrey , Laura Linney ,ed 
Harris Yön.: Peter Weir 
14:30, 16:45, 19:00, 21:15, 
Günümüz medya~ına bir ba
kış. 
Küçük Deniz Km, ''The Little 
Mermaid" C.tesı-P.tesi: 
12:00, 14:30. Küçük hayran
lar için hala gösterimde. 

Kırmızı Arı: Cumhuriyet 
Rutkay Aziz, Savaş Dinçel, 
Ayda Aksel. Yon.: Ziya Öztan 
14:30, 18:00, 21:15, C.tesi
P.tesi: 12:00. 
Cumhuriyetimizin ilk yıl
larının anlatıldığı bir film 

Emre AKPINAR ~ 
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Prof. Dr. Ali Nesin, matematiğe farklı bir boyut getirdi 

Sonlu boyutlu gruplar HAYATA GÜLMEKI 

Sağlıklı olmayı bedensel, ruhsal ve toplumsal 
tam bir iyilik hali olarak tanımlamaktayız. 

► Prof. Dr. Ali Nesin: "İnsan ne kadar çalışırsa çalışsın uzun 
süre yerinde sayar. Fakat zaman zaman ani kavrayış sıçra
malan da yaparak kalıplarını kırmaya uğraşır'' dedi. 

Yalnız midemizin, kalbimizin ya da diğer or
ganlarımızın iyi olması değildir sağlıklı olmak. 

Eğer karşılaştığımız ve 
aşamadığımız için frustre 
olduğumuz güçlüklerden 
dolayı uykularımız kaçı
yorsa iç çatışma yaşıyor
sak, kendimize karşı barışı 
bozmuş ve içimizde öz kı
yım duyguları taşıyorsak 
elimiz, kolumuz, gözü
müz, kulağımız ne kadar 
sağlam olursa olsun sağlık-

Bilgi Üniversitesi öğretim üyelerinden 
Prof. Dr. Ali Nesin 12 Kasım günü 
Kongre Merkezi Mavi Salon'da "Sonlu 

Boyutlu Gruplar" konusunda bir seminer 
verdi. Salonun tamamen dolu olduğu semi
nerde Prof. Dr. Ali Nesin boyut kavramı
nın üzerinde durarak; farklı boyut 

Bu tartışmada ilginç görüşler dile getiren 
Nesin, kendisi birşey öğrenmeyene, hiç 
kimsenin birşey öğretmeyeceğini; ayrıca öğ
renmenin doğrusal olarak artan bir süreç ol
madığını söyledi. 

Nesin, "İnsan ne kadar çalışırsa çalışsın 
uzun süre yerinde sayar. Fakat zaman 

_n zaman ani kavrayış sıçramaları ya
\.:,, Ş<l-r" dedi. Son olarak Nesin soru

kavram l arının bulunduğunu ve 
bunlardan bazılarının sez
giyle ters düşebileceğini 
vurguladı. Boyut kavramı 
yardımıyla grupların yapısı
nın belirlenmesi üzerine 
kend i buluşlarından örnekler 
veren Nesin, konferanstan 
sonra öğrencilerle iki saate yakın 
bir tartışma yaptı. 

lan bir soru üzerine, öğrencilerin 
eğitim sistemini eleştirmelerinin 
çok doğal olduğunu, fakat eleş-
tiriden önce öğrencilerin ken
di üzerlerine düşen görevleri 
yapmaları gerektiğini ifade etti. 

Bilgi Üniversitesi öğretim 
üyesi Prof. Dr. Ali Nesin 

lı olduğumuzdan söz et- Dr. Hasan Ulvi 
mek mümkün mü? Kıvanç 

Yüzümüz asık, kendi 

Sicorsky parçalan üretilecek 

kendimize mırıldanıyorsak bizden sevgi ve ilgi 
bekleyen çocuğumuza karşı gülümsemeyi bile 
beceremiyorsak, evdeki diyaloğumuz bağırıp 
azarlamak, sürekli eleştirmek üzerine kuruluysa 
bedensel bir yakınmamız olmasa bile (ki bu tip 
şahıslar çoğunlukla bu psikolojik yapıdan kaynak
lanan bazı bedensel rahatsızlıkları da birlikte ya
şarlar) ve sağlıklı olduğumuzdan söz edilebilir mi? 

Kişiler arası ilişkilerimiz bozuksa, sabahleyin 
kalktığımızda güne umut ve neşeyle başlıyamı
yorsak çevremize bir "günaydın" demekten bile 
acizsek, yüzümüzün hatları sert, katı ve karşımız
dakinin içini karartacak kadar karamsarsa, fiziksel 
hiçbir sorunumuz olmasa bile sağlıklı sayılabil
memiz olanaklı mı? 

► Eskişehir'de hizmete açılan Sikorsky helikopter parçaları üretim tesisi, Türk 
avacılık sektörüne uçaktan sonra helikopter üretiminde de teknolojik altyapı 

yeni bir açılım kazandıracak. 

T
ürk ha\•acılık sektörü yeni bir 
üreti tesisine daha kavuştu. Es
k. hir Org·niw nayi Bölge

si'nde 15 Kasım gLiııü düzenlenen bir 
törenle üretime başlayan t si t , Si
corsky helikopterlerinin çeşitli parça
ları üretilecek. 

Alp Havac ılık ile Sicorsky Aircraft 
arasındaki anlaşma gereği kurulan 
üretim tesisinin açılışına Devlet Baka
nı Rüştü Kazım Yücelen, Vali Ali Fuat 
Güven, Rektör Prof. Dr. Engin Ataç, 
rektör yardımcıları Prof. Dr. Nüvit 

Gerek, Pro . Dr. Nezih Varcan v b -
lediye başbnları ile çok sayıda ögre
tım üyesi katıldı. 

Devlet Bakanı Yücelen, törende 
yaptıgı konuşmada, Türk havacılık 

ile bu konumun daha da artacağını, 
Eski ehir'in uçak yanında helikopter 
üretimine de önderlik edeceğini söy
ledi. 

Sikorsky helikopter parçaları üretim 
tesisi, 1. Taktik Hava Kuvvet Komu
tanlıgı, TUSAŞ Uçak Motor Fabrikası, 

Yardımlaşmayı, dayanışmayı bilemiyorsak, 
paylaşamıyorsak, hep "ben" deyip yerine göre 
"biz" demesini bilemeyecek kadar hipertrofik bir 
egoya sahipsek sağlıklı olmamızdan bahsedilebi
lir mi? 

Bu örnekleri uzatmak mümkün. törür\d n bahseder k; "Üretime 
başlayan ba yeni t sis ile Türk hava
cılığı daha ileriye gidecek v yakın 
bir gelecekte kendi teknolojisini de 
üretecektir" dedi . 

Vali Ali Fuat Güven ise; havacılık 
sektöründe Eskişehir'in önemli bir ko
numda olduğunu belirterek, yeni tesis 

nadolu Üniversitesi Sivil Havacılık 
Yüksekokulu'ndan sonra Es
kişehir'deki dördüncü tesis olma 
özelliğinde. Bu konumu ile Eskişehir, 
Türk havacılık sektöründe önemli bir 
konuma geliyor. 

Özetle mutlu, huzurlu olabilmek; kendimizle 
ve çevremizle barışık olup üretken, çalışkan bir 
kafa yapısına sahip olabilmek, ve bizden son
rakilere iyi bir model teşkil edebilmek, bedensel 
ve sosyal iyi olmayı ruhsal bakımdan iyi olmakla 
bütünleştirmekten geçen sağlıklı yaşam dileğiyle. 

Nasıl ders çalışmalı? 
► Ders çalışmaya başlamak için ortamın uygunluğu önem taşımakta. Ders 

çalışılan mekanda, dikkati dağıtacak unsurların bulunması, mekanın düzeni ve 
gürültü, çalışma performansını düşürürerek çalışmayı olumsuz etkilemekte. 

B
u bölümde, ders başında 
geçirmeyi planladığımız 
zamandan en iyi biçimde 

yararlanmayı sağlamak için ça
lışma odasının ve masasının 
organize edilmesi, çalışmayı 
kolaylaştıracak çevre şartları ve 
çal ışmaya başlayamama se
beplerini ele alacağız.* 
Çalışmak için oturan bir in

sanın dikkatini dağıtan faktör
ler ya çevreden gel ir veya kişi
nin kendi zihninden kaynakla
nır. 

Ders çalışmada dikkati topla
manın nekadar önemli bir so
run olduğunu hepimiz biliriz. 
Bu sebeple çalışma ortamının 
belirli özelliklere sahip olması 
dikkati toplar,öğrenmeyi kolay
laştırır ve çalışmak için ayrılan 
zamandan en üst düzeyde ya-

rar sağlanmasına olanak verir. 
Hernekadar herkese tam an

lamıyla uygun bir çalışma orta
mı modeli ortaya konmazsa 
da, çalışma odasının döşenme 
biçiminin ve içindeki eşyaların 
ilgi ve dikkati etkiled iği bilinir. 
Aynı şekilde ses, başka insanla
rın varlığı, radyo, televizyon ve 
el altında dergi ve gazetelerin 
bulunmasının çalışmayı engel
l ediği yapılan araştırmalarla or
taya konmuştur. 
Çalışmadan verim alınabil

mesi için: 
Çalışma odası mümkün ol

duğu kadar fazla sıcak veya so
ğuk olmamalı, iyi havalandırıl
malı, aydınlık ve sessiz olmalı. 
Çalışma masasında dikkat çe
kebilecek şeyler olmamalı. 
Ders çalışırken müzik dinle-

mek dikkati dağıtır. Belirli bir 
çalışma alanı ile çalışma dav
ranışı arasında şartlı refleks tü
ründen ilişki kurabilmek büyük 
önem taşır. Böylece çalışma 
masasına oturmak, çalışmaya 
başlamak için "uyarıcı" rolü 
oynar. Çalışmaya baş
lamadan önce ça-
1 ışma sırasında ge
rekli olacak bütün 
malzemenin elaltın
da bulunması, dikkat
te kopmalara yol aça
cak kesintileri önle
mek açısından yararlı 
dır. Kısacası 
çalışmada 
öne I m I i 
olan sakin 
bir mekanda, 
gürültüden 

uzak ve dikkati dağıtan unsun
lar olmadan çalışmaya yönel
mektir. 

.Ş.\r.ı.~~S.~t:-! .... ................... ........ ◄. 
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Anadolu 90' da takıldı 
~ Anadolu Üniversitesi haftanın önemli maçında son dakika yediği golle, 
~ lider Essu-Eski karşısında bir puana razı oldu. 

Amatör lig C grubunda haftaya 

1 3. sırada giren Ana. Ü. Futbol 
, Takımı, kendi evinde karşılaştı

ğı lider Essu-Eski karşısında son dakika 
golüyle bir puana razı oldu. Geçen 
hafta Otasan karşısında ilk yenilgisini 
alan Ana. Ü. Futbol Takımı, Play-Off 
mücadelesinde önemli bir yara almıştı. 

14 Kasım tarihinde kendi evinde li
der Essu-Eski ile karşılaşan Ana. Ü. fut
bol Takımı, ilk yarıda 2 gol bulmasına 
rağmen güçlü rakibi karşısında ikinci 
yarıda bu skoru koruyamadı. Yağmur
lu bir havada oynanan karşılaşmada 
oyuncular top kontrolü yapmakta güç
lük çekerken, maç sonrası çıkan kav
galarda sahada, futbola yakmışmayan 
görüntüler vardı. 

ra Essu, kontra ataklarla Ana. Ü. kale
sinde gol aradığı sırada, 19. dk günün 
başarılı ismi Cihangir yine sahneye 
çıktı Ana. Ü. ve kendisinin ikinci golü
nü ağlarla buluşturdu (2-0). Ancak ma
ç., bırakmayan Essu kanatlardan Ana. 
U. kalesine yüklendi. 44. dakikada 
Metehan'ın ayağından golü bulan Es
su, skoru 2-1 'e taşıdı ve ilk yarı bu 
skorla tamamlandı. 

ilk ikiye girmesi gerekiyor. Maç sonra
sı antröner Orhan Atmaca ikinci yarı 
istedikleri gibi bir oyun çıkaramadıkla
rını ve lider Essu karşında önemli bir 
avantajı kullanamadıklarını söyledi. 

.~~lll.~1 .. !.1.k.11x.<:=.QŞ~.I.J.~ .......................... ~ 

Saha: Anadolu Üniversitesi 
Hakemler: Turgay Hadak, Mustafa 

Çolpan, İbrahim Öngelen 
Ana.Ü.: Korgül* Ali** Ömer** 

Utku*** Emre* Tezcan*** 
Reşit** Batuhan** M.Pat* 
Adnan** Cihangir*** 

Essu-Eski: Oğuz* K.Oğuz** 
Zekeriya** Şahin* Mehmet** 
İsmail*** Osman*** Halil* 
Metehan** H. Hüseyin** Cemil* 
(Ersin***) 

Goller: 4.-19 . dk. Cihangir, 44. dk. 
Anadolu Essu'nun son dakika golüne engel 

olamadı ve Play-Off yolunda bir darbe daha aldı 

İlk yarıya hızlı başlayan Ana. Ü., Es
su kalesinde kanatlardan gol aradı. 4. 
dakikada hızlı bir atakta ceza sahasına 
giren Ana.Ü. oyuncuları Cihangir'le ilk 
golünü buldu (1-0). Bu dakikadan son-

İkinci yarıya 2-1 'in avantajıyla çıkan 
Ana. Ü. ekibi, bu skoru korumaya ça
lıştı. Anacak yoğun Essu-Eski baskısı 
karşısında Ana. Ü. kalesi zaman za
man zor anlar yaşadı. İkinci yarı Ce
mil'in yerine oyuna giren Ersin maçın 
son dakikasında attığı golle maçı bera
berliğe taşıdı (89. dk. 2-2). Anadolu 
Üniversitesi bu beraberlikle Play-Off 
yolunda bir darbe daha alırken, Essu
Eski C grubundaki liderliğini sürdürme
ye devam etti.1. Amatör C grubunda 
Ana.Ü.'nün Play-Off kalabilmesi için 

Metehan 89.dk. Ersin 
Ana Ü.: 2 - Essu-Eski: 2 

Anadolu Üsküdar'ı 
► Anadolu Üniversitesi Bayan Hentbol Takımı galibiyet 

serisine Üsküdar Belediyesi'ni farklı skorla yenerek bir 
yenisini daha ekleqi. 

G
eçtiğimiz hafta Osmangazi 
Üniversitesi'ni 40-1.4'lük skor
la geçen Anadolu Universitesi 

Bayan Hentbol Takımı, bu hafta da 
Üsküdar Belediyesi'ni yenerek çıkışını 
sürdürdü. 

Maç boyunca iyi savunma yapan 
ve rakibi karşısında üstün bir oyun 
sergileyen Ana. Ü., ilk yarıda Şenay'ın 
kalesinde adeta devleşmesi ile sadece 
3 gol yedi. Hücumda ise Anna, De
met ve Gonca ile goller bulan Ana. Ü. 
ilk yarıyı 12-3 önde kapattı. 

İkinci yarıya iyi başlayan Üsküdar 
Belediyesi'nin geliştirdiği bir atağında 
topun yüzüne gelmesi ile İrina, hafif 
bir sakatlık geçirdi. Üsküdar Belediye
si, ikinci yarıda ilk golü bulan taraf ol
du. Maçın ilerleyen dakikaları karşı-

Bayan 
hentbolcu
lar ligdeki 

çıkışını 
sürdürüyor 

Salon: Porsuk Spor Salonu 

lıklı gollerle geçildi. Maçın ikinci yarı
sının 20. dakikasından sonra ilk yarı
da elde ettiği farkı daha da açan Ana. 
Ü. maçtan 26-11 ·galip ayrıldı. Maç 
boyunca üstün bir oyun sergileyen 
Ana. Ü. ilk yarıda Şenay'ın kurtarışla
rı, ikinci yarıda da Donka'nın golleri 
ile farklı sonuca ulaştı. Maçtan sonra 
görüşler.ini aldığımız Antrenör Sinan 
Oner, Usküdar maçının puan açısın
dan son derece önemli olduğunu vur
gulayarak, rakibin genç ve iyi koşan 
bir takım olduğunu belirtti. Oyun
cuların maçta ufak tefek hatalarının 
bulunduğunu söyleyen Öner, tecrü
beli oyuncular ilemaçı farklı kazan
dıklarını ve bu galibiyetle şampiyon
luk hedefine bir adım daha yaklaştık
larını ifade etti. 

Hakemler: Nevzat Bilgin Nejat Pehlivan 
Ana Ü.: Şenay**** (İrina***) Fevziye(2) *** 
Bilge(3)***(Derya(1)**l Gonca(3)**** Anna(5) **** 
(Donka(5) ****l Demet(4l*** (Ouliııa(1) ***) 
Üsküdar: Serpil** (Ülkü*) Eylem** Esra(1l** Seyhan(1)** 
Çağla* (Tuğba*) Derya* (Şükran**) Asiye* (Tülin(3l***l 
(Çiğdem(4)***) 

Filede Anadolu farh 
Anadolu Üniversitesi Bayan Voleybol Takımı çıkışını sürdürüyor. 

. Bayan voleybolcular rakibi Samsun Atakum Belediyesi karşısında 
rahat bir oyunla maçı kazandı (3-0). 

Atatürk Spor Salonu'nda 
15 Kasım 1998 pazar 
günü oynanan karşılaş

mada, rahat bir oyun çıkaran 
bayan voleybolcular; 15-7, 
15-7, 15-8'lik setler sonu
cunda rakibi Samsun Atakum 
Belediyesi'ni 3-0 mağlup etti. 
Ligde ilk haftalarda iyi sonuç
lar alamayan ekibimiz, son 
haftalardaki çıkışını Atakum 
galibiyet ile sürdürdü. 

Karşılaşmanın ilk iki setin
de çok rahat bir oyun çıkaran 
Ana. Ü., bu iki seti aynı skor
la geçti. 3. setin ilk dakikala-

rında rakibi Atakum karşısın
da bir ara 6-2 yenik duruma 
düşen ekibimiz zorlu anlar 
yaşadı. Pınar'ın oyuna gir
mesi ile tekrar toparlanan 
Ana. Ü. skoru, rakibine sayı 
vermeden, 11-6'ya getirdi. 
Son sette hakeme itiraz eden 
Samsun Atakum Belediye
si'nden Esra, sarı kart gördü. 
Maçın bu dakikasından son
ra rakibine fazla şans tanıma
yan Ana. Ü., 3. seti de 15-8 
skorla geçerek, maçtan 3-0 

~;.~;;~ı~L~lJ.M..ı\~ ....... ~ 

Salon: Atatürk Kapalı Spor Salonu 
Hakemler: Metin Yalçın, Yılmaz 
Duman 
Ana. Ü.: Dilek**, Mehtap***, 
Hatice***, Senem***, 
Pınar***, Emel***, 
Sezen***, Melike*** 
Antrenör: Çetin Demirel 
Atakum Belediyesi.: Melek*, 
Özlem**, Filiz*, Sultan**, 
Esra*, Hicran* 
Antrenör: Ömer Açıcı 
Setler: 15/7 15/7; 15/8 
Ana Ü.: 3 
Atakum: O 

Erkekler, zirvenin 
takipçisi 
TÜRKİYE Deplasmanlı Erkekler 

Hentbol 2. Ligi'nde mücade
le eden Anadolu Üniversitesi 
Erkek hentbolcuları galibiyet 
serisine bir yenisini daha ek
ledi. Adana deplasmanında 
karşılaştığı Adana Çukuru
ova'yı 25-18 yenen erkek 
hentbolcular ligdeki 2. sıra
daki yerini korudu. 
14 Kasım'da Adana deplas
manına Ana. Ü., Güven, İl
han, Eray, Bülent, K. Bülent, 
Haydar, Murat yedilisi ile 
çıktı. Maç boyunca rakibine 
oranla iyi bir oyun çıkaran er
kek hentbolcular, maçın ilk 
yarısnı 11-8 önde tamamladı
lar. İkinci yarıda da üstün 
oyununu sürdüren Ana. Ü. 
oyuncuları maçı 25-18 galip 
tamamladı. 

Basketbolda kötü 
gidiş sürüyor 
DEPLASMANLI Amatör Basket

bol Ligi'nde oynayan Anadolu 
Üniversitesi Basketbol Takımı 
ligdeki ikinci maçında, Ankara 
deplasmanında Ankaragücü'ne 
farklı mağlup oldu (95-61 ).· 

Geçen hafta, ligin ilk maçın
da, kendi evinde karşılaştığı 
Sakarya Ada Şekerspor'a uzat
mada 68-63 skorla yenilen 
ekibimiz, Ankaragücü karşı
sında da kötü bir oyun sergile
yerek yenilgiden kurtulamadı. 

14 Kasım'da tarihinde Ankara 
deplasmanına Anadolu Üni
versitesi, Durul, Süleyman, 
Barış, Erdem ve Levent beşli
siyle çıktı. Maç boyunca 
oyunda bir varlık göstereme
yen ekibimiz ligde umduğu 
skorları alamadı. 



► 
Eskişehir çevresin
deki yerlere düzen
lenen trekking 
turları, öğrencilerin 
ilgisini çekiyor. 
Trekking turları, 
Beden Terbiyesi 
Genel Müdürlüğü' -
ne bağlı Dağcılık 
Şubesi eğitmen
lerinin gözetiminde 
yapılıyor. 

dunpazarı otobüs 
durağında başlayan 
yolculuğumuzun, 
bu kadar zevkli ge
çeceğini beklemiy

ordum. Sabah 9.00'da, soğuk 
havada ekibin toplanmasını 
beklerken meraktan yerimde 
duramıyordum. Hareket etti
ğimizde, daha önce Eskişehir' 
de görmediğim yerler, oto
büs'ün camlarından akıp gidiy
ordu. 20 dakika süren yolculu-

ğun sonunda tertem iz bir hava 
ve köy kokusu etrafımızı sar
mıştı. 

Trekking başlıyor 
Grubumuz dokuzar kişilik 

dört ekibe ayrı ldıkta n sonra ay
rı rotalardan ilk mola yerine 
doğru teki i sıralar hal inde yola 
çıktık. Mola yerinde buluştuğu
muzda daha yolun başında ol
duğumuzu anlamıştım. Çünkü 
dumanl ı doruklarıyla Bozdağlar 

Da/icılık 
Federasyo
nu'nun 
düzenledi
ği bu 
geziler 
aslında 
birer 
ücretsiz 
kurs ve bu 
kursu 
başarıyla 
bitirenlere 
lisans 
veriliyor. 
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yolculuğu: 

e dik çıkış tekniklerini öğren
dik. Yolumuz boyunca pekçok 
kez bu teknikleri kullandık ve 
çok faydasını gördük. 
ten çok zevki i · 
metredeyken 
bastırdı. No 
kamp kurulm 
kurun kolaylı 
maması (en a 
görüyordu) v 
mızın kar 
lumuza d 
halinde y 
artçının g 
de anlamı 
lik bir tır 
!enen n 
bulu 

Ye 

!arın 
tında 
arada 

öylece bize bakıyordu. Birşey
ler atıştırdıktan sonra ekipler sa
at 10.15 gibi yine farklı rotalar
dan ikinci buluşma noktasına 
doğru yola çıktık. Eğitmenler, li
mitlerimizi zorlayarak bizi son 
hızda dik bir yamaca tırmandır
dılar. Bir yerde durduk ve kalp 
atışlarımızı kontrol ettik. En faz
la dakikada 145 kalp atışı nor
mal sayılırken, benim kalp atı
şım 162 çıktı. Eğitmenler bunun 
fazladan enerji kaybına yol aç
tığını söylediler. Yani iyi birşey 
değilmiş. ~~ı\q~ffğimiı 

Sonr 
yor 
başıaa, 

. t 

narak tecrübemizi arttırdık. İniş 
her ne kadar zorlu parkurlardan 
yapılsa da çıkış kadar zorlu de-

l 
a indiğimizde bir eki
en önce buluşma nok
rdığını gördük. Burada 
at kadar diğer ekipleri 
. Herkes toplanınca 

niyete dönme vakti gel
. Tam bir dostluk havasın
eçen yolculuğumuz ta
lannııştı. Geriye dönüp 

V mızda birkaç saat ön 
olduğumuz Bozdağl 

tiyle bizi selam 
kat çok_ zevkli 

abol 
rji ve 

ler (mu 
1, çikola 
aydano 
aşağı 2 


